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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till statsrådet Camilla Waltersson Grönvall (M)

2024/25:1250 Avskiljningar inom Sis

I en intervju med Dagens Nyheter med anledning av Barnrättsbyråns rapport 
om avskiljningar på Sis, i vilken det konstateras att unga flickor är kraftigt 
överrepresenterade när det gäller avskiljningar, svarar företrädare 
för myndigheten på kritiken som framkommer i rapporten.

En ungdomsvårdsdirektör på Sis, säger bland annat: ”Avskiljningar använder vi 
bara när det inte finns något annat alternativ.” Detta sker trots att både 
Justitieombudsmannen och Inspektionen för vård och omsorg har kritiserat 
Sis för att använda våld som saknar lagligt stöd. Ungdomsdirektören säger 
också: ”Ofta är dessa ingripanden kopplade till allvarligt självskadebeteende. 
Då måste vi ibland fatta beslut om avskiljning för att avbryta en livsfarlig 
handling.”

På en direkt fråga från Barnrättsbyrån om det gjorts någon analys av grunden 
för avskiljningar under 2024, som dessa uttalanden är baserade på, svarar 
Sis nej.

Avskiljningar av unga flickor är ett allvarligt ingrepp som kräver lagstöd. 
Sis användning av avskiljningar har kritiserats under lång tid. Trots det har 
myndigheten inte tagit reda på varför man använder avskiljningar i så stor 
utsträckning mot just unga flickor. I stället sprider myndigheten en förklaring 
till avskiljningarna som tycks sakna stöd.

Mot denna bakgrund vill jag fråga statsrådet Camilla Waltersson Grönvall:

 

Avser statsrådet att ta några initiativ för att utreda orsakerna bakom den höga 
användningen av avskiljningar av unga flickor?

………………………………………

Maj Karlsson (V)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-06-12
Besvaras senast
2025-06-26
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Överlämnas enligt uppdrag

Rebecca Heinemann


